
PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia w dniu 20 stycznia 2005 r. Rady Konsultacyjnej ds. Organizacji 
Pozarządowych, powołanej Zarządzeniem Nr 1940/IV/04 Prezydenta Miasta Łodzi  
z dnia 5 sierpnia 2004 roku. 
 
Uczestnicy posiedzenia (lista obecności członków Rady stanowi załącznik nr 1 do protokołu): 
1) Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Lechowicz – Wydział Spraw Społecznych 

UMŁ 
oraz członkowie Rady: 
2-21)                                                Jerzy Balcerek – Ochotnicza Straż Pożarna Mileszki 

Tomasz Bilicki – Centrum Służby Rodzinie w Łodzi; 
Aleksandra Ciałkowska-Rysz - Stowarzyszenie 
Hospicjum Łódzkie 
o. Stanisław Hajkowski – Fundacja Nauka  
i Wychowanie; 
Władysław Helbin (z up. Piotra Karasia) – 
Stowarzyszenie "Nowa Nadzieja" 
Ewa Janicka – Zarząd Łódzki Ligi Kobiet Polskich; 
Witold Kacprzak – Łódzkie Towarzystwo Muzyczne 
im. Karola Szymanowskiego; 
ks. Stanisław Kaniewski – Archidiecezja Łódzka; 
hm. Adam Kocher – Chorągiew Łódzka Związku 
Harcerstwa Polskiego; 
Anna Korbel – Fundacja Polska Akcja Humanitarna; 
Magdalena Korczyk-Waszak – Regionalne Centrum 
Wolontariatu; 
Agnieszka Krawczyk (z up. Danuty Stępień) - Polski 
Związek Głuchych; 
Lech Leszczyński – Akademicki Związek Sportowy 
Włodzimierz Magin – Rada Organizacji 
Pozarządowych Województwa Łódzkiego; 
Ewa Modrzejewska - radna Rady Miejskiej; 
Andrzej Potempa – Stowarzyszenie Wspierania Dzieł 
Ewangelizacji AGAPE; 
Henryka Rak – Towarzystwo Rodzin i Przyjaciół 
Dzieci Uzależnionych „Powrót z U”; 



Anna Szolc-Kowalska – Pełnomocnik Prezydenta 
Miasta Łodzi ds. Profilaktyki i Przeciwdziałania 
Alkoholizmowi, 
Łukasz Waszak – Centrum Promocji i Rozwoju 
Inicjatyw Obywatelskich „OPUS”; 
Grażyna Wendland - Terenowy Komitet Ochrony Praw 
Dziecka 

22) Sekretarz – Grzegorz Justyński – Główny Specjalista w Wydziale Spraw Społecznych 
Urzędu Miasta Łodzi. 

 
Na spotkaniu nieobecni byli następujący członkowie Rady:  

1. Karol Chądzyński - Przewodniczący Rady 
2. ks. Jacek Ambroszczyk 
3. Iwona Bartosik  
4. Michał Amadeusz Drab 
5. Stanisław Januszewski 
6. Piotr Karaś 
7. ks. Semko Koroza.  
8. s. Teresa Krzyżewska 
9. Tadeusz Michalski 
10. Radosław Podogrocki 
11. Lech Sekyra 
12. Danuta Stępień 
 
W spotkaniu uczestniczyła również przedstawicielka Miejskiej Komisji ds. Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Pani Elżbieta Rosochacka (lista uczestników 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu).  

Posiedzeniu Rady przewodniczył w imieniu nieobecnego z powodu choroby 
Przewodniczącego Pana Karola Chądzyńskiego, wiceprzewodniczący Rady Krzysztof 
Lechowicz, który zaproponował zebranym porządek obrad(załącznik nr 2). Na prośbę Pani 
Elżbiety Rosochackiej Rada zgodziła się przenieść punkt dotyczący informacji o działaniach 
Miasta dotyczących kontroli sprzedaży alkoholu nieletnim, jako punkt nr 4 porządku obrad. 

Po przyjęciu porządku posiedzenia wiceprzewodniczący zapoznał zebranych  
z pismem Pana Krzysztofa Więckiewicza, Dyrektora Departamentu Pożytku Publicznego 
Ministerstwa Polityki Społecznej (załącznik nr 3), będącym odpowiedzią na wystąpienie 
Przewodniczącego Rady, Pana Karola Chądzyńskiego. W swoim wystąpieniu p. Krzysztof 
Lechowicz zwrócił uwagę na rozbieżności interpretacyjne ustawy o działalności pożytku 



publicznego i o wolontariacie, a także omówił kilka istotnych aspektów, poruszonych w 
piśmie, takich jak np.: 
a) możliwość "pakietowego" podziału zadań w ogłoszeniu o otwartym konkursie ofert 
b) brak ogólnego systemu standardów usług, jako kryterium oceny ofert 
c) możliwość korekt w wysokości udzielanych dotacji, w stosunku do ofert 
d) brak procedur dofinansowywania wkładu własnego organizacji pozarządowych do 

projektów aplikujących o środki pomocowe UE. 
 
W trakcie dyskusji p. Łukasz Waszak zaproponował zorganizowanie przez Centrum 

"OPUS" dodatkowego spotkania informacyjnego dla członków Rady, dotyczącego aktualnie 
uruchomionych konkursów w ramach programów UE. Przyjęto również propozycję 
kontynuacji omawiania tych zagadnień w trakcie kolejnych posiedzeń. 

W kolejnym punkcie posiedzenia przedstawiciel Miejskiej Komisji ds. Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, p. Elżbieta Rosochacka przedstawiła informację 
o działaniach Miasta, dotyczących kontroli sprzedaży alkoholu nieletnim.   W trakcie dyskusji 
wskazywano na szereg problemów organizacyjno-prawnych w tym zakresie (opiniowanie 
zezwoleń, zakup kontrolowany, konieczność szkoleń dla sprzedawców), uniemożliwiających 
efektywne działania. Zwrócono też uwagę na konieczność podjęcia kroków zmierzających do 
współpracy wszystkich podmiotów, mogących cokolwiek zmienić w tej sytuacji. Na wniosek 
p. Tomasza Bilickiego zebrani zaakceptowali propozycję przygotowania na kolejne 
posiedzenie apelu Rady dotyczącego kwestii kontroli sprzedaży alkoholu nieletnim. 
Propozycję apelu przygotuje zespół w składzie: K. Lechowicz, T. Bilicki, A. Szolc-Kowalska 
i G. Justyński. 

W kolejnym punkcie porządku, p. K. Lechowicz zapoznał zebranych z opinią Biura 
Prawnego UMŁ, w sprawie uchwalenia Karty Zasad Współpracy Miasta z Organizacjami 
Pozarządowymi, zaopiniowanej pozytywnie przez Radę na posiedzeniu w dniu 15 grudnia 
2004 r. W cytowanej opinii brak jest w ustawie o działalności pożytku publicznego  
i o wolontariacie delegacji dla samorządu do uchwalenia tego typu dokumentu,  
co w konsekwencji braku akceptacji od strony prawnej projektu Karty, zawiesza jej dalsze 
procedowanie. W trakcie dyskusji członkowie Rady zobowiązali się do sprawdzenia  
w ramach nawiązanych kontaktów z innymi miastami, kwestii rozwiazania prawnego tego 
problemu, zastosowanego w Polsce. Postanowiono odłożyć ten temat do czasu dopracowania 
się innej formuły prawnej. Propozycję w tej sprawie przygotuje Centrum OPUS  
i Wojewódzka Rada Organizacji Pozarządowych. 

W kolejnym punkcie posiedzenia p. W. Magin zreferował podstawowe założenia 
konkursu "Łódzki Dobroczyńca Roku" (załącznik nr 5). Członkowie Rady otrzymali projekt   
do zaopiniowania i w związku z tym omawianie projektu zostało przeniesione na kolejne 
posiedzenie Rady w dniu 10 lutego br. 

Sprawy różne: 



1. Ł. Waszak zobowiązał się do przedstawienia Radzie na kolejnym posiedzeniu 
pisemnej informacji nt. planowanych przez Centrum OPUS szkoleniach w ramach 
Regionalnego Ośrodka Szkoleniowego Europejskiego Funduszu Społecznego. 

2. G. Justyński przedstawił ogólne założenia i tematykę zaplanowanej na 17-18 
marca br. konferencji dla organizacji pozarządowych. 

3.  Wiceprzewodniczący K. Lechowicz zaproponował, aby na każdym posiedzeniu 
członkowie Rady dzielili się nowymi informacjami, inicjatywami dotyczącymi zarówno 
współpracy III sektora z administracją publiczną jak i sytuacji w samym środowisku NGO's. 
Zebrani zaakceptowali propozycję i na tym posiedzenie zakończono. 
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